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PROTOKOŁ Nr   14  /2006 

ze  wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy 
 z dnia 27 stycznia 2006r, 

 
 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 
a/ czterech członków Komisji Rewizyjnej  
b/ czterech członków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki /nieobecny: S. Maśliński/ 
c/ czterech członków Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego    
d/ Iwona Wójcik – Sekretarz Gminy 
 
 
 Posiedzenie otworzył i mu przewodniczył K. Olech – Zastępca Przewodniczącej Rady 
Gminy, który na wstępie przywitał wszystkich przybyłych i przedstawił prządek obrad, który 
został przyjęty. 
 
Porządek obrad: 

1. Omówienie projektów uchwał; 
a/  zmiany uchwały XVIII/91/2004 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
07.04.2004r. w sprawie zasad udostępniania sali sportowych, obiektów sportowych i 
pomieszczeń szkolnych stanowiących własność Gminy Dębnica kaszubska i oddanych 
w trwały zarząd szkołom publicznym z terenu gminy. 
b/ uchwalenia regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatku mieszkaniowego 
nauczycielom szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica 
kaszubska, obowiązującego w roku 2006,           
 c/  uchwalenia Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Przeciwdziałania 
Narkomani na 2006 rok, 
d/ uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Dębnica Kaszubska z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego” na 2006 rok, 
e/ uchwalenia kalendarza zawodów i imprez sportowo-rekreacyjnych na terenie 
Gminy Dębnica kaszubska, 
 f/ ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w tabeli wynagrodzeń oraz 
wartości jednego punktu w złotych dla Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
g/ ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w tabeli wynagrodzeń oraz 
wartości jednego punktu w gminnych jednostkach budżetowych tj. Szkoły 
Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej, Szkoły Podstawowej w Gogolewie, Szkoły 
Podstawowej w Motarzynie, Zespołu Szkół w Dębnicy Kaszubskiej, Biura Obsługi 
Szkół i Ośrodka Pomocy Społecznej, 
h/  przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska dla terenu w 
miejscowości Dębnica Kaszubska, 
i/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zabudowy mieszkalnej w rejonie ulicy Polnej w 
miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska, 
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j/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zespołu zabudowy turystyczno-rekreacyjnej w miejscowości 
Dobra gmina Dębnica Kaszubska, 

k/ przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu w miejscowości Motarzyno gmina Dębnica Kaszubska. 
2. Sprawy bieżące. 

 
Ad 1a 
 
Sekretarz Gminy poinformowała, że rozmawiała z Wójtem w sprawie zmian jakie wnieśli 
Radni do projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 19.01.2006r. Wójt poinformował, że nie 
zmieni projektu uchwał. 
 
Ad 1b 
 
Sekretarz Gminy poinformowała, że odbyło się kolejne posiedzenie z przedstawicielami 
Związków Zawodowych działających w Szkołach na terenie Gminy. W spotkaniu z uwagi na 
ważne sprawy osobiste nie mogła uczestniczyć Pani Kołakowska – „Solidarność”. Zapoznała 
radnych z notatką służbową jaka została sporządzona w trakcie rozmowy telefonicznej. Z 
treści notatki wynika, że podtrzymuje stanowisko zawarte w projekcie uchwały. Zapoznała 
także z protokołem ze spotkania z dnia 26.01.2006r. Poinformowała, że w tym spotkaniu 
uczestniczyła z ramienia Rady Pani J. Karaś. 
Radna J. Karaś poinformowała, że taki zapis jest zawarty z uwagi na  bezpośrednie prośby 
pracowników oświaty. Zapewniła, że związki ni chcą przeszkadzać Dyrektorowi. 
Sekretarz poinformowała, że taki zapis został zawarty z uwagi na przykre doświadczenia z 
przeszłości np. Sz. P. Motarzyno.  
Radny P. Paczesny zauważył, że związki zawodowe egzekwują zapisy zawarte w ustawie. 
Nie można podchodzić, że oni tylko żądają, są to ludzie rozsądni. 
Radny M. Adamowicz ponownie podkreślił, że nie zgadza się z opinią związków 
zawodowych. Podtrzymuje, że mogą występować tylko w imieniu swoich członków. 
Analizuje czy nie postawić dalszych wniosków. 
Radna J. Karaś uważa, że należy dać szansę związkom zawodowym. Regulamin jest 
uchwalany na rok, jeżeli współpraca się nie sprawdzi to za rok można na te zapisy się nie 
zgodzić.  
Sekretarz poinformowała, że Gmina ma obowiązek wynegocjować stanowisko i podjąć 
uchwałę. Karta Nauczyciela dała związkom zawodowym duże uprawnienia.. Karta 
zobowiązuje nas do zabezpieczenia płac nauczycieli na odpowiednim poziomie w zależności 
od awansu zawodowego. Płace są regulowane tymi wszystkimi dodatkami. Gmina dopłaca do 
subwencji oświatowej. Związki mają prawo do wypowiadania się w sprawach polityki 
płacowej.  My w negocjacjach osiągnęliśmy swój cel, daliśmy szansę związkom na wpływ 
wewnętrznej polityki finansowej. Niejednokrotnie pracodawca robi co chce. Uważa, że 
związki będą buforem dla Dyrektorów. Dyrektorom także nic się nie stanie jeżeli będą w 
sprawach polityki płacowej czynić uzgodnienia ze związkami. Obecnie stajemy się 
rzecznikami Dyrektorów. Ponadto poinformowała, że ten projekt był także dyskutowany z 
Dyrektorami. Znali zapisy i wcześniej nie interweniowali. Dlaczego chronimy Dyrektorów, 
my musimy dyskutować ze związkami, niech oni także z nimi dyskutują. 
Radny M. Adamowicz zauważył, że im więcej demokracji w szkołach to tym gorzej się w 
nich dzieje. Są coraz gorsze wyniki, gorsze zachowanie. 
Radny K. Olech uważa, że związkowiec nie powinien oceniać pracy pracowników, od tego 
jest Dyrektor. 
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Radny D. Ostrowski postawił wniosek: by w § 5 ust. 3 pozostawić zapis „Dyrektor ustala 
wysokość dodatku motywacyjnego” oraz by w § 5 ust. 2 wprowadzić zapis „na okres nie 
dłuższy niż 6 miesięcy”. 
Zastępca Przewodniczącej K. Olech zarządził głosowanie nad wnioskiem Radnego D. 
Ostrowskiego. 
W wyniku głosowania wniosek nie uzyskał większości /6 za, 6 przeciw, 1 wstrzymujący/. 
 
1c 
 
Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Przeciwdziałania Narkomani 
 
Z projektem uchwały zapoznała Sekretarz Gminy. Poinformowała, że w projekcie na ten rok 
wprowadzono wartości pieniężne, poszerzono program o działania związane z narkomania 
oraz ujęto działalność świetlic środowiskowych. Wyjaśniła, że nie będą tworzone dodatkowe 
świetlice tylko te środki zostaną przyznane na istniejące świetlice GOK-u i wiejskie 
działające na terenie gminy.  Przydział środków nastąpi po szczegółowej analizie i bez pisania 
dodatkowych programów, 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, dlaczego dopiero w tym roku wprowadzono 
zapis o środkach na świetlice środowiskowe, 
 Sekretarz wyjaśniła, że w lakach poprzednich program  tego nie przewidywał. 
Radna J. Karaś podkreśliła, że jej Komisja już wcześniej widziała potrzebę wspomagania 
świetlic środowiskowych tych środków, 
Radny P. Poczesny stwierdził, że za duże środki finansowe są przeznaczane na profilaktykę a 
za małe na same działania związane z alkoholizmem. 
Zastępca Przewodniczącej K. Olech zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania projekt został przyjęty jednogłośnie / 12 za/ 
/w trakcie głosowania nieobecna Radna E. Kuklińska/ 
 
1d 
 
Program współpracy Gminy Dębnica kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2006r. 
 
Z projektem uchwały zapoznała Sekretarz Gminy. Jednocześnie zapoznała Radnych z 
przepisami obowiązującymi w tym zakresie.  Wyjaśniła, że obecnie na tereni gminy w tym 
zakresie działają tylko kluby sportowe. Poinformowała, że można na te organizacje zlecić 
realizacje zadań lub przyznać dofinansowanie na realizację zadania. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem czy na terenie Gminy są organizację pożytku 
publicznego oraz na rolę Komisji w realizacji tej uchwały. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że na terenie Gminy działają takie Stowarzyszenia jak: 
SPERANDA, SŁONECZNIKI, OGNIWO, Stowarzyszenie przy Gimnazjum. Kluby 
Sportowe nie mają statusu organizacji pozarządowych ale działają w  sferze pożytku 
publicznego. Ponadto wyjaśniła, że rolą Komisji Oświaty jest koordynowanie i nadzorowanie 
przebiegu realizacji zadań.  
 Radna U. Rączka zwróciła się z pytaniem, czy OSP także może stawać do konkursu, 
Sekretarz Gminy poinformowała, że tak. 
Zastępca Przewodniczącej K. Olech zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania projekt został przyjęty  / 11 za, 1 wstrzymujący/ 
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1e/ 
 
uchwalenia kalendarza  zawodów i imprez sportowo-rekreacyjnych na terenie gminy 
 
Z  projektem uchwały zapoznała Radnych Pani Sekretarz Gminy. Uzasadnienie do uchwały 
przedstawił  Zastępca Przewodniczącej Pan Krzysztof Olech. 
Radni zaproponowali by w kalendarzu imprez cyklicznych ująć: a/ Halowy Turniej Piłki 
nożnej „senior” im. Tadeusza Koguta o Puchar Przewodniczącej rady Gminy, b/ Halowy 
turniej Siatkówki o Puchar Wójta Gminy, c/ Halowy Turniej Koszykówki o Puchar Wójta 
Gminy, d/ Amatorska Ligę Piłki Nożnej, e/ Halowy Turniej Piłki Nożnej „junior, f/ bieg 
uliczny w Motarzynie. Ponadto Radni zawnioskowali by w tym kalendarzu imprez zamieścić 
Dożynki i Święto Młodości. 
 Sekretarz poinformowała, że zostanie zmieniony tytuł i te imprezy zostaną ujęte w 
kalendarzu.  
Zastępca Przewodniczącej K. Olech zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania projekt został przyjęty jednogłośnie  / 12 za/ 
 
1f 
zaopiniowana  na posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 19.01.2006r.  
 
1g 
 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punku w gminnych 
jednostkach budżetowych 
 
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.  Poinformowała, że ta uchwala będzie 
skutkowała finansowo. Przy ustaleniu stawki najniższego wynagrodzenia zasadniczego w 
wysokości 550 zł, oraz wartości punktu 5,5 zł planowany jest wzrost płac w BOS na kwotę 
ok. 28 tys. zł. a w OSP na kwotę 5.770 zł. 
Radna J. Karaś podkreśliła, że już od dłuższego czasu jej Komisja występuje w obronie tej 
grupy pracowników. Uważa, że ich płace są bardzo niskie. 
Proponuje  by znalazł się zapis dający dyspozycje Dyrektorom, że ta podwyżka jest 
przeznaczona dla pracowników obsługi  z wyłączeniem pracowników administracyjnych tj 
dotyczy: sprzątaczek, woźnych, konserwatorów, palaczy, kierowców, opiekunki. 
Zastępca Przewodniczącej zwrócił się z pytaniem do Sekretarz Gminy, czy jeżeli ten projekt 
uchwały zostanie przyjęty, w jaki sposób nastąpi sprawdzenie realizacji ustaleń. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że zostanie wydane polecenie Dyrektorom na piśmie komu 
mogą przyznać podwyżkę z tego tytułu. Gmina może narzucić swoją wolę. W takim 
przypadku pieniądze są znaczone i nie mogą być wykorzystane na inne cele.  
Zastępca Przewodniczącej K. Olech zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania projekt został przyjęty jednogłośnie  / 12 za/ 
 
 
Sekretarz Gminy przedstawiła także program przystąpienia do konsultacji społecznych w 
sprawie zmiany kwalifikacji typu  miejscowości na terenie gminy. 
Radna U. Rączka zaproponowała, by do zaplanowanych zmian dołączyć jeszcze 
przeklasyfikowanie Niemczewo z osady na wieś. 
Zastępca Przewodniczącej K. Olech zarządził głosowanie.. 
W wyniku głosowania projekt konsultacji został przyjęty  / 10 za, 2 przeciw/ 
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1 h, i, j, k 
 
W sprawie sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
 
przestrzennego projektami uchwał zapoznał Radnych Pan Eugeniusz Dańczak – pracownik 
Urzec Gminy. Poinformował o przyczynach, które mają wpływ na podjecie decyzji o 
przystąpieniu do sporządzania planów przestrzennych dla tych terenów. W tych przypadkach 
bez planów zagospodarowania przestrzennego nie można rozwijać żadnych inwestycji. Nie 
możemy także sprzedawać działek rekreacyjnych nad jeziorem w Dobrej, a mamy już 
chętnych do ich wykupu. Poinformował, że niektórzy zainteresowani złożyli akces współ 
finansowania tego zadania. Przedstawił położenie tych działek na mapie. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem jak będzie wyglądać dostęp do jeziora w 
przypadku sprzedaży działek rekreacyjnych. 
rekreacyjnych. Dańczak poinformował, że sprzedaży nie podlegają grunty położone w 
odległości 100m od jeziora, więc nie będzie problemu z dostępem. 
Radny M. Adamowicz uważa, że z uwagi na koszty związane z planami, jest za 
przeprowadzaniem rozpraw administracyjnych kończących się wydaniem decyzji 
administracyjnej zezwalającej na budowę.  Mimo uwag jest za pozytywną opinią tylko prosi 
by przed przystąpieniem do głosowania tych uchwał na Sesji w dniu 03.02 Pani Danuta 
Matuszewska – inspektor UG przedstawiła uzasadnienie dlaczego w przypadku projektów 1h 
i 1i bardziej korzystne jest opracowanie planu niż wydawanie decyzji opierających się na 
zasadach dobrosąsiedzkich. 
Zastępca Przewodniczącej K. Olech zarządził głosowanie nad projektami wszystkich 4 
projektów uchwał. 
 W wyniku głosowania projekty uchwał zostały  przyjęte  / 9 za/. 
 
Ad 2 
 
Zastępca Przewodniczącej K. Olech zapoznał Radnych z treścią odpowiedzi Przewodniczącej 
Rady z dnia 23.01.2006r. jaką wystosowała do Sołectwa Starnice, w odpowiedzi na 
zawiadomienie z dnia 28.12.2006 r. dot. wystosowania zażalenia przez Prezesa Spółki 
„FODUNA” do Ministerstwa Środowiska na postanowienie Wojewody Pomorskiego.   
 
Na tym protokoł zakończono. 
Protokołowała Teresa Kozdroń-Kołacka 
                                                                                                     Zastępca Przewodniczącej 
                                                                                                           /-/ Krzysztof Olech 
 
 
 

 


